



WILLIAM F. D. BREMNER 1859–1933

HOMETOWN HERO

Born in Halifax, **William Frederick DesBarres Bremner** joined the North-West Mounted Police in 1884 and arrived out West in time to witness the suppression of the “North-West Rebellion” between the Métis and their First Nations allies against Canadian government forces.

When the 112th Battalion was activated at Windsor in 1915, with broad recruitment across western Nova Scotia, Bremner volunteered and quickly became a Major and second-in-command. After training on the grounds of Fort Edward in Windsor, this battalion arrived in England in 1916, but did not see combat. After many soldiers were sent to reinforce other units on the continent, the 112th was merged into the 26th Reserve Battalion.

Suffering from chronic bronchitis in 1917, Bremner was invalided back to Canada and released from the service. He retired to his fruit farm at Castle Frederick in Falmouth, Hants County.

HÉRO DE CHEZ NOUS

Né à Halifax, **William Frederick DesBarres Bremner** vint grossir les rangs de la Police à cheval du Nord-Ouest en 1884. Il arriva dans l’Ouest à temps pour assister à la répression de la « Rébellion du Nord-Ouest » qui opposait les Métis et leurs alliés des Premières Nations aux forces du gouvernement canadien.

Le 112^e bataillon fut formé en 1915. Attiré par la vaste campagne de recrutement lancée partout dans l’Ouest de la Nouvelle-Écosse, Bremner se porta volontaire et accéda rapidement au rang de major et de commandant en second. Après un entraînement sur les terrains du fort Edward à Windsor, le 112^e bataillon arriva en Angleterre en 1916, mais il ne prit jamais part au combat. De nombreux soldats furent dépêchés en renfort vers d’autres unités sur le continent, et le 112^e bataillon finit par être fusionné avec le 26th Reserve Battalion.

Atteint de bronchite chronique en 1917, Bremner fut libéré du service et retourna au Canada. Il se consacra par la suite à son exploitation fruitière de Castle Frederick à Falmouth, dans le comté de Hants.



Image: Bremner Family Image: Famille Bremner